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با وجود مصوبه شورای انقلاب فرهنگی
 ممانعت دانشگاه آزاد 

از ادامه تحصیل فرهنگیان!

در حالی طب��ق مصوبه ش��ورایعالی انقلاب 
فرهنگی که از س��وی رئیس جمهور ابلاغ ش��د، 
مش��کل ادامه تحصیل فرهنگیان دارای مدرک 
معادل حل شد اما دانشگاه آزاد با زیرپاگذاشتن 
این مصوبه با گذش��ت ۴ ماه از ترم تحصیلی به 
فرهنگی��ان دارای م��درک معادل اج��ازه ادامه 
تحصی��ل نمی ده��د. به گ��زارش تس��نیم، در 
س��ال های گذشته منتهی به س��ال 81، وزارت 
آموزش وپ��رورش ب��ا دریاف��ت مجوز س��ازمان 
مدیریت و برنامه ریزی کش��ور اق��دام به تربیت 
نی��روی انس��انی متخصص و مورد نی��از خود با 
مراعات سرفصل های دروس مصوب و مورد تایید 
وزارت علوم در رش��ته های مورد نیاز در مقاطع 

کارشناسی و کارشناسی ارشد کرد. 
آخرین دوره تربیت این نیرو به این طریق در 
سال 81 بود و افرادی که از مراکز و دانشکده های 
زیرنظر آموزش وپرورش فارغ التحصیل می شدند 
تمایل داش��تند در مقاطع بالاتر ادامه تحصیل 
بدهند اما از س��وی وزارت علوم اعلام شد چون 
مدرک آنها معادل اس��ت امکان ادامه تحصیل 
آن��ان وجود ندارد و به دلیل همین مش��کل از 
سال 81 به بعد، سازمان مدیریت اعطای مجوز 
ب��ه آموزش وپرورش را برای تربیت نیرو و دادن 
مدرک متوقف کرد. جلسات کارشناسی بسیاری 
در این رابطه با وزارت علوم برگزار شد و سرانجام 
این وزارتخانه موافقت کرد آزمون های جامعی 
برگزار شود و افرادی که حدنصاب لازم را کسب 
کردند به مقاطع بالاتر تحصیلی بروند، بر همین 
 اس��اس به مدت 6 س��ال آزمون های جامع در
 3 نوب��ت برای دارندگان مدرک کارشناس��ی و
3 نوبت برای دارندگان مدارک کارشناسی ارشد 
برگزار ش��د. پس از برگزاری آزمون های جامع 
تعدادی از افراد بودند که حدنصاب نمره علمی 
را کسب نکردند که با ادامه تحصیل گروهی از 
آنها با توجه به مصوبه های ش��ورایعالی انقلاب 
فرهنگی موافقت شد اما فارغ التحصیلان سال 
77 ت��ا ورودی های 81 ک��ه از آموزش وپرورش 
مدرک معادل گرفته بودند حق ادامه تحصیل 
نداش��تند. آموزش وپرورش برای حل مش��کل 
این افراد از  17 اردیبهش��ت سال 93 مذاکراتی 
را با ش��ورایعالی انقلاب فرهنگ��ی انجام داد تا 
ادامه تحصیل دارندگان مدرک معادل از س��ال 
77 تا 91 امکانپذیر شود. با موافقت شورایعالی 
انقلاب فرهنگی این موضوع مورد بررس��ی قرار 
گرفت و در نهایت کمیس��یون معین این شورا 
کمیته مشورتی را تعیین کرد که نمایندگانی 
از شورایعالی انقلاب فرهنگی، آ موزش وپرورش 
و وزارت علوم در آنجا حضور داش��تند و ۴ ماده 
را به عنوان پیشنهاد تصویب کردند تا این افراد 
بتوانند ادامه تحصی��ل دهند. آنگونه که وزارت 
آموزش وپ��رورش در س��ال 9۴ اع��لام کرد در 
جلسه کمیسیون معین، پیش��نهادات مطرح 
ش��ده  به بحث گذاش��ته ش��د که با رای اعضا 
مورد موافقت قرار گرفت و این مصوبه از سوی 
رئیس جمهور نیز ابلاغ شد. حال با گذشت بیش 
از یک س��ال از این ماجرا، جمعی از فرهنگیان 
دارای م��درک معادل اعلام می کنن��د در دوره 
کارشناسی ارشد دانشگاه آزاد صفادشت پذیرفته 
ش��ده اند اما پس از ثبت نام و گذش��ت ۴ ماه از 
نخستین ترم تحصیل، دانشگاه اعلام کرده است 
چون مدرک کارشناسی شما معادل است باید 
انصراف دهید. به گفته این فرهنگیان، آنها مبلغ 
یک میلیون و 600 هزار تومان هزینه برای ترم 
تحصیلی واریز کرده اند اما دانشگاه آزاد برخلاف 
مصوبه شورایعالی انقلاب فرهنگی به آنها اجازه 

تحصیل نمی دهد.

دبیر شورایعالی انقلاب فرهنگی خبر داد
حذف پایان نامه از دوره کارشناسی

»درب��اره وضعی��ت پایان نامه ها در کش��ور 
برخی مقررات باید تغییر کند بویژه در مقطع 
تحصیلی کارشناسی ضرورتی به تهیه پایان نامه 
وج��ود ندارد.« به گزارش می��زان،  محمدرضا 
مخبر دزفولی دبیر شورایعالی انقلاب فرهنگی 
با بیان این مطلب گف��ت: باید درباره وضعیت 
پایان نامه ها در کشور برخی مقررات تغییر کند 
بویژه در مقطع تحصیلی کارشناسی ضرورتی 
به تهیه پایان نامه وجود ندارد. این موضوع مورد 
تاکید وزارت علوم، بهداشت و دانشگاه آزاد بود 
و ابلاغ آن نیز در جلس��ه آینده صورت خواهد 
گرفت. وی با اشاره به آمار تخلفات علمی گفت: 
درباره مقالات نمایه شده کشور که دارای تعداد 
بسیار قابل توجهی هستند عدد تخلفات بسیار 
ک��م بود که بخش مهم��ی از این تخلفات نیز 
ناشی از عدم آگاهی از مقررات است. وی افزود: 
البته جریان سازمان دهی نیز در این زمینه وجود 
دارد که بسیار محدود بوده و مقرر شد برخورد  

قاطعی به لحاظ انضباطی با آنها صورت پذیرد.

براساس پیش بینی هواشناسی
هوا سرد می شود

کارشناس س��ازمان هواشناس��ی از تداوم 
بارش در 21 استان تا آخر هفته خبر داد. امیر 
سرکرده، کارشناس سازمان هواشناسی با اعلام 
این مطلب، گفته است: »براساس پیش بینی ها 
سامانه جدید بارشی وارد کشور شده و بیشتر 
استان های کشور را تحت تاثیر قرار داده است 
و ش��اهد بارش باران در استان های خوزستان، 
چهارمحال، کهگیلویه، لرستان، ایلام، کردستان، 
کرمانش��اه، آذربایجان غربی و شرقی، همدان، 
مرک��زی، اردبیل، گی��لان و مازن��دران، البرز، 
ته��ران، قم و بخش های��ی از اصفهان خواهیم 
بود.  به گفته وی، این سامانه روز چهارشنبه به 
استان های خراسان رضوی و شمالی و گلستان 
می رسد و در این 3 استان هم شاهد بارش باران 
خواهیم بود.  کارشناس س��ازمان هواشناسی 
تاکید کرد: با ورود س��امانه جدید بارش��ی به 
کشور تا آخر هفته در این استان ها شاهد بارش 
خواهیم بود.  س��رکرده با بیان اینکه هوا سرد 
می شود، گفت: هوا تا پایان هفته هر روز کاهش 
یافته و سرد تر می شود. وی همچنین از کاهش 

دما در تهران خبر داد.

 خشک شدن تدریجی درختان 
به دلیل آلودگی هوا

»یکی از اصلی ترین دلایل خش��ک ش��دن 
درختان موجود در شهر تهران افزایش آلودگی 
هوا طی سال های گذشته بوده است.« محمد 
حقانی، رئیس کمیته محیط زیس��ت ش��ورای 
اسلامی شهر تهران با بیان این مطلب به میزان 
گفت: آلودگی هوای ش��هر تهران نه تنها بهبود 
نیافته بلکه طی س��ال های گذشته شدت نیز 
یافته است. وی افزود: سالانه تعداد قابل توجهی 
از شهروندان تهرانی به دلیل آلودگی هوای شهر 
تهران به بیماری های متعددی مبتلا ش��ده و 
در کنار مش��کلاتی که برای شهروندان ایجاد 
می شود، محیط زیست نیز از این آلودگی آسیب 
می بیند. رئیس کمیته محیط زیس��ت شورای 
اسلامی شهر تهران با اشاره به تاثیر آلودگی هوا 
بر درختان شهر تهران خاطرنشان کرد: به روی 
هر یک از درختان موجود در شهر تهران حدود 
700 تا 800 گرم دوده انباش��ته ش��ده و این 
دوده ها ناش��ی از ذرات معلق موجود در هوای 
ش��هر تهران اس��ت. حقانی یکی از اصلی ترین 
دلایل خش��ک شدن درختان ش��هر تهران را 
آلودگی هوا دانس��ت و اظهار داش��ت: به دلیل 
وجود دوده های زیاد به روی برگ های درختان، 
عملیات تعریق و تعرق درخت به درستی انجام 
نمی ش��ود و این در شرایطی است که تعریق و 
تعرق درست، 2 کنش و واکنش مهم در تبادل 

اکسیژن و دی اکسیدکربن است. 

میزبانی از ۵ هزار بی خانمان

اجتماعی  مدیرعام��ل س��ازمان خدم��ات 
شهرداری تهران از پذیرش بالغ بر ۵ هزار و 200 
نفر از بی خانمان های تهران در مراکز مددسرای 
شهرداری تهران خبر داد. به گزارش تسنیم، رضا 
قدیمی، مدیرعامل س��ازمان خدمات اجتماعی 
شهرداری تهران درباره اقدامات شهرداری برای 
کم��ک به بی خانمان های ش��هر ته��ران گفت: 
از ابت��دای فصل زمس��تان و برودت ه��وا، برای 
رسیدگی به وضعیت بی خانمان های شهر تهران 
در 19 مددس��را و با ظرفیت حدود ۵ هزار نفر و 
پاسخگویی به مراجعات میهمانان این مددسراها 
در ش��ب های س��رد زمس��تان آمادگی لازم در 
شهرداری تهران ایجاد شد. وی درباره خدماتی 
که در این مددس��راها به مراجعه کنندگان داده 
می ش��ود، گفت: این اف��راد به هن��گام ورود به 
مددسراها، خدماتی از جمله استحمام، لباس نو 
و غذای گرم را دریافت می کنند. قدیمی درباره 
رسیدگی های درمانی و بهداشتی به بی خانمان ها 
هم گفت: ممکن است در بین مراجعه کنندگان 
افرادی دارای معلولیت ی��ا بیماری و زخم های 
عمیق عفونی باشند. تلاش شده است خدمات 
پزشکی درخوری در همین مددسراها ارائه شود. 
وی درباره پذیرش در مددسرای خاوران با تاکید 
بر مناس��ب بودن شرایط در این مرکز، گفت: با 
اس��تقبال بیش��تر متقاضیان، در مرکز خاوران 
حدود 1100 نفر را پذیرش کرده ایم و در س��ایر 
مراک��ز هم قریب به ۴ هزار نفر را پذیرا بوده ایم؛ 
در مجموع در روزهای گذشته  قریب به ۵ هزار 
و 200 نفر را در مددسراهای متعلق به شهرداری 

تهران میزبانی کرده ایم.

نبض جامعه

گ�روه اجتماعی: » طرح تحول س��لامت تنها یک 
اش��کال دارد و آن عجل��ه در بیم��ه ک��ردن افراد 
فاق��د بیمه بود ب��ه این دلیل که مناب��ع به مقدار 
لازم ب��رای تامین هزینه ب��ه صندوق های بیمه ای 
پیش بینی نش��ده بود«. قاضی زاده هاش��می، وزیر 
بهداش��ت با بیان این مطلب اظهار داشت: اشکال 
دوس��تان به یک بخش طرح تحول س��لامت وارد 
اس��ت و آن درباره بیمه کردن افراد فاقد بیمه بود 
که من می پذیرم عجولانه اقدام ش��د. به گفته وی، 
بیمه کردن اف��راد فاقد بیمه به این دلیل عجولانه 
بود که منابع به مق��دار لازم برای تامین هزینه به 
صندوق های بیمه ای پیش بینی نش��ده بود و این 
 وظیف��ه بیمه بود که وقتی تعداد بیمه ش��دگان به
۵ میلیون نفر که اعتبار آن پیش بینی ش��ده بود، 

رسید، باید متوقف می شد و ادامه نمی داد.
اجرای طرح تحول عجولانه نبود ■

مهر در این باره نوشت: وزیر بهداشت در پاسخ 
به این پرس��ش که منتقدان طرح تحول سلامت 
معتقدند این طرح عجولانه اجرا شده است، گفت: 
عجولانه هم تعریف دارد. من معتقدم که قضاوت ها 
عجولانه اس��ت زیرا طرح تحول س��لامت 3 هدف 
اولیه داش��ت. هاش��می در تش��ریح 3 هدف اولیه 
طرح تحول سلامت، توضیح داد: نخستین هدف، 
کاه��ش پرداختی از جیب مردم ب��ود. اگر در این 
بخش عجولانه اقدام کرده ایم، بله می پذیریم. چون 
دوس��ت داریم مردم کمتر از جیب پرداخت کنند 
بویژه افراد فقیر و آنهایی که با این هزینه ها به زیر 
خط فقر می رون��د. وی دومین هدف طرح تحول 
سلامت را دسترس��ی آحاد مردم به پزشک، ماما، 
پرستار، متخصص، تجهیزات پزشکی و دارو دانست 
و افزود: این هدف در راس��تای هم��ان هدف اول 
تعریف می شود. هاشمی در ارتباط با این مطلب که 
چق��در از محل یک درصد مالیات بر ارزش افزوده 

و هدفمندی یارانه ها به طرح 
تحول سلامت تخصیص یافته 
اس��ت، گفت: همه یک درصد 
مالیات ب��ر ارزش افزوده باید 
در بخش بهداش��ت و درمان 
هزینه ش��ود به غی��ر از 700 
میلیارد تومان آن که مربوط به 
تجهیز و تکمیل بیمارستان ها 
می ش��ود. البته همین مقدار 

هم توس��ط دیوان محاس��بات نظارت می ش��ود و 
هر س��ال گزارش آن به مجل��س ارائه می گردد و 
اگر کوچک ترین تخلفی ش��ده باشد، به دادستان 
دیوان محاس��بات معرفی می کنن��د و اگر مجرم 
شناخته شود، مجازات می ش��ود. وی به اعتبارات 
مناب��ع از محل 10 درص��د هدفمن��دی یارانه ها 
اش��اره کرد و افزود: در ابتدای س��ال 93 از همین 
محل 62۵0 میلیارد تومان ب��ه ما دادند و پس از 

آن 3000 میلی��ارد توم��ان و 
امس��ال هم تاکن��ون 1۵00 
میلیارد داده اند و این کل پولی 
اس��ت که از محل هدفمندی 
 طی 3 س��ال به ط��رح تحول 

سلامت داده اند.
طرح نمی تواند شکس�ت  ■

بخورد
وزیر بهداشت در پاسخ به 
این پرسش که تبعات توقف یا شکست طرح تحول 
سلامت چگونه بروز و ظهور پیدا خواهد کرد، اظهار 
داش��ت: این طرح نمی تواند شکست بخورد، بلکه 
باید آن بخش هایی را که در اجرا هزینه ساز بوده یا 
تامین اعتبار کنیم یا اصلاح شود. اگرنه ما فراموش 
نکرده ایم موقعی که ما شروع به کار کردیم، کشور با 
بحران مواجه بود. اگ��ر به گزارش هایی که در یک 
سال منتهی به این دولت منتشر شده نگاه کنیم، 

مردم خیلی گرفتاری داشتند و در بعضی از استان ها 
گزارش دارم که برای موضوع س��لامت، شورایعالی 
تامین استان تشکیل می ش��د، بنابراین این طرح 
نمی تواند متوقف ش��ود، اگرچه بعضی ها از روز اول 

لحظه شماری می کنند این طرح شکست بخورد.
پیشنهاد تأمین اعتبار ■

هاش��می در ارتباط با برنامه وزارت بهداش��ت 
ب��رای ادامه اجرای طرح تحول س��لامت و خروج 
از مشکلات اعتباری در س��ال آینده، گفت: برای 
سال آینده به دولت پیشنهاد داده ایم که اعتبارات 
را در قالب استانی تجمیع کنیم. حالا که بیمه ها 
را تجمیع نکرده اند، مناب��ع باید به طور کامل در 
اختیار دانشگاه های علوم پزشکی قرار بگیرد و آنها، 
هزینه ها را در س��قف اعتباری ک��ه دارند، تنظیم 
کنند. س��ازمان برنامه و بودجه هم موظف ش��ود 
این تخصیص ه��ا را 100 درصد بده��د و به این 
ترتیب، هر دانش��گاه علوم پزشکی می داند که در 
یک سال چقدر پول خواهد داشت و یک دوازدهم 
بودجه اش را هر ماه تحویل می دهند و هزینه های 
دارو، پرس��نل، تجهیزات و خدمات را متناسب با 
س��قف اعتباری که دارد، تنظی��م خواهد کرد. در 
غیر این صورت، ب��ا این دوگانگی که در مدیریت 
نظام س��لامت وج��ود دارد، معتقدم ب��از بیمه ها 
کس��ری خواهند آورد و مش��کلات امسال نه تنها 
پابرجا خواهد ماند، بلکه تش��دید هم خواهد شد. 
وزیر بهداشت در پایان افزود: امیدواریم دولت این 
پیشنهاد را بپذیرد و منابع را در سطح استانی اعم 
از بیم��ه، طرح تحول س��لامت و اعتبارات جاری 
تجمیع کند و دانشگاه مسؤول شود و اجازه دهد 
در هم��ان س��قف هزینه ها افزایش پی��دا کند. ما 
معتقدیم به این ش��کل صرفه جویی خواهد شد و 
به عدالت هم نزدیک تر بوده و کسانی از اعتبارات 

دولتی استفاده خواهند کرد که مستحق هستند.

گروه اجتماعی: ابتکار که پیش تر 
مخالفتش را با آغاز به کار معدن 
س��نگ آهن آنومالی D19 را به دلیل نابودی یک 
زیستگاه حیاتی یوز با قید »فعلا« اعلام کرده بود 
اکن��ون باید در نشس��ت هیات دولت بر س��ر این 
موضوع به مذاکره بنش��یند. دشتی فراخ، خشک 
و آفتاب زده که تا دوردس��ت ها در آن نه قطره آبی 
دیده می شود و نه طعمه ای اما شاید آخرین پناهگاه 

دست نخورده زیبای دونده ایرانی باشد. 
کارشناس��انی که وجب به وجب زیستگاه های یوز 
در مرک��ز ایران را برای یافت��ن یک یوزپلنگ ماده 
دوربین گذاری کرده اند دس��ت خالی بازگش��ته اند 
و حالا تنها امیدش��ان به گذرگاه های میان مناطق 
اصلی اس��ت. جایی ک��ه قدم به قدم��ش را زیر پا 
می گذارند تا شاید نشانی از آخرین یوزپلنگ مادر 
ایرانی بیابند. اما حالا دولتی که دس��ت کم بخشی 
از آرای خ��ود در انتخاب��ات ریاس��ت جمهوری را 
مدیون عنوان خودخوانده »دولت محیط زیست« 
بوده، درست در یکی از حیاتی ترین این گذرگاه ها، 
جایی میان پناهگاه حیات وحش دره انجیر و منطقه 
ش��کارممنوع آریز، عزمش را ب��رای معدن کاری و 
اس��تخراج س��نگ آهن جزم کرده است. اطلاعات 
به دست آمده از دوربین های تله ای نشان می دهد 
دست کم نیمی از همه یوزپلنگ های شناسایی شده 
در استان های یزد و خراسان جنوبی، از این منطقه 
عبور کرده اند و حداقل ۴ یوزپلنگ در این منطقه 
حضور دارند که بتازگی نیز تصویربرداری شده اند. 
اگر ابتکار و هیات دولت بر س��ر اس��تخراج سنگ 
آهن از این معدن به توافق برسند، »دولت محیط 
زیست« ماشه ای را کشیده که تیر خلاص را به بقای 

یوزپلنگ ایرانی در قلب ایران شلیک می کند.

محیط زیست »فعلا« مخالف است ■
به گ��زارش مه��ر، معصوم��ه ابت��کار، معاون 
رئیس جمهور و رئیس س��ازمان حفاظت محیط 
زیس��ت پیش تر اعلام کرده سازمان متبوعش با 
این تصمیم مخالف اس��ت ام��ا این مخالفت را به 
قید »فعلا« مقید کرده و گفته است: بهره برداری 
از آنومالی D19 هنوز به طور کامل بررسی نشده 
ولی سازمان محیط زیست فعلا مخالف بهره برداری 
از آنومالی  D19 است. وی با بیان اینکه سازمان 
محیط زیس��ت به دلیل حفظ گونه های ارزشمند 
طبیعت مخالف بهره برداری از این محدوده است، 
تاکی��د کرده: به دلیل حفظ گونه های ارزش��مند 
طبیعت مانند پلنگ و یوزپلنگ نمی توانیم اجازه 
بهره ب��رداری از آنومال��ی D19 را بدهیم و تلاش 
می کنیم در ش��ورایعالی معدن راه حلی برای حل 
این مشکل پیدا کنیم. با وجود این سازمان توسعه 
و نوس��ازی معادن و صنایع معدنی ایران تصریح 
کرده بهره برداری از این معدن قطعی و قریب الوقوع 
است و اکنون قرار است در نشست رسمی هیات 
دولت و در حضور معصومه ابتکار این موضوع روی 
میز دولت روحانی برود. معدن آنومالی شمالی یا 
)D19( که اس��تخراج سنگ آهن در محدوده آن 
در دستور کار دولت قرار گرفته، بین 2 شهرستان 
بافق و اردکان مش��ترک است و میان 2 زیستگاه 
ارزشمند یوز قرار گرفته است. این معدن که یکی 
از بزرگ ترین ذخایر معدنی آهن در کشور به شمار 

می رود در جنوب پناهگاه حیات وحش دره انجیر و 
شمال منطقه شکارممنوع آریز واقع شده است. به 
گفته کارشناسان و بر اساس مطالعات انجام شده 
و تصاویر به دس��ت آمده از یوزپلنگ آس��یایی از 
سال 1390 تاکنون، این منطقه یکی از مهم ترین 
کریدورهای مهاجرتی یوزپلنگ در کش��ور است. 
دس��ت کم 6 یوزپلنگ از همین منطقه بینابینی 
برای جابه جایی میان منطقه دره انجیر و مناطق 
آریز و بافق اس��تفاده کرده اند. این در ش��رایطی 
اس��ت که کل جمعیت یوزپلنگ کش��ور کمتر از 
۴0 عدد برآورد می ش��ود. در شرایطی که آخرین 
ش��انس ها برای حفاظت از آخری��ن بازمانده های 
یوزپلنگ ایرانی باقی مانده است، هرگونه تخریب 
زیس��تگاه آن هم به شکل گسترده، آسیب جدی 
و جبران ناپذیری به وضعیت یوزپلنگ وارد می کند.

معدن همجوار ورشکسته و تعطیل است ■
هومن جوکار، مدیر پروژه حفاظت از یوزپلنگ 
آسیایی پیش تر در این باره اعلام کرده بود: نزدیک 
به 3 سال است شرکت چادرملو به دنبال اکتشاف 
س��نگ آهن در D19 اس��ت که سازمان محیط 
زیس��ت با این روند مخالف اس��ت و مجوز نداده 
است. جوکار تصریح می کند: متولیان معدن برای 
انجام فعالیت های معدنی در مناطق حفاظت شده 
نیازمند مجوز سازمان محیط زیست هستند و اگر 
س��ازمان این مجوز را صادر کند و بعد در مرحله 
مطالعه و گمانه زنی آنها به این نتیجه برس��ند که 

باید بهره برداری هم صورت گیرد دیگر نمی توان 
جلوی بهره برداری را گرفت و عملاً زیستگاه و همه 
حیات وحش اش از بین م��ی رود که در این میان 
اهمی��ت یوز و طعمه های یوز در این منطقه برای 

ما دوچندان است. 
رقابت بر سر ارزش اقتصادی این معدن میان 
2 شهرس��تان بافق و اردکان برای تصاحب آن در 
حالی ش��کل گرفته که حتی قیمت جهانی آهن 
نیز جذابیت اقتصادی ایجاد نمی کند و استخراج 
س��نگ آهن را کم صرفه کرده است و خام فروشی 
آن در مقایس��ه با ارزش زیستگاهی منطقه هیچ 
توجیه مل��ی و اقتصادی ندارد. در همین منطقه، 
معدن س��نگ آهن رباط پش��ت ب��ادام، به علت 
مش��کلات صادرات حدود 2 س��ال تعطیل بود و 
کارگرانش خانه نشین بودند. با وجود این اکتشاف و 
بهره برداری از این منطقه از مطالبات جدی شرکت 
ایمیدرو به ش��مار می رود و این در حالی اس��ت 
که س��ازمان محیط زیس��ت برای حفاظت از این 
منطقه تنه��ا ۵ محیط بان در اختیار دارد که پول 
تعمیر موتوسیکلت این محیط بان ها و تأمین برق 
پاسگاهش را نیز ندارد. به این ترتیب ایمیدرو تیری 
را در خش��اب دولت گذاش��ته که قلب نماد ملی 
محیط زیس��ت ایران را نشانه گرفته است. اکنون 
باید دی��د معصومه ابتکار، معاون رئیس جمهوری 
که بارها دولت متبوعش را »دولت محیط زیست« 
خوانده و دس��ت کم بخشی از آرای این دولت در 
انتخابات ریاست جمهوری از قبِل همین شعار به 
صندوق ها ریخته شد، توان کنار گذاشتن پرونده 
قتل گربه سان محبوب ایرانی از روی میز کابینه را 
دارد یا همدست با هیات دولت، ماشه تیر خلاص 

به یوزپلنگ ایرانی را خواهد کشید؟

وزیر بهداشت:

برای بیمه افراد فاقد بیمه عجله کردند!
قاضی زاده هاشمی: ارائه پیشنهاد به دولت برای تأمین اعتبار سال آینده

آوای شهر

هاش�می: بیمه کردن افراد فاقد بیمه 
ب�ه این دلیل عجولانه ب�ود که منابع 
به مقدار لازم ب�رای تامین هزینه به 
صندوق های بیمه ای پیش بینی نشده 
 ب�ود. وقتی تع�داد بیمه ش�دگان به
۵ میلیون نفر که اعتبار آن پیش بینی 

شده بود رسید، باید متوقف می شد
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قائم مقام وزیر بهداشت مطرح کرد

هزینه های سنگین دندانپزشکی در کشور
فرمانده نیروی انتظامی  اعلام کرد

اخطار پلیس به شرکت های خودروساز
گ�روه اجتماع�ی: » 18 ت��ا 21 
درصد پرداخت��ی از جیب مردم 
در حوزه س��لامت تنها به خدمات دندانپزشکی 
اختص��اص پیدا کرده که نس��بت ب��ه نقش این 
ارگان در س��لامت، هزین��ه بالای��ی به حس��اب 

می آید«. به گ��زارش فارس، 
ای��رج حریرچ��ی، قائم مقام 
وزیر بهداش��ت با بی��ان این 
ح��ال  در  گف��ت:  مطل��ب 
حاض��ر 93درص��د خدمات 
بخ��ش  در  دندانپزش��کی 

خصوص��ی انجام می ش��ود و متاس��فانه به دلیل 
اقدام��ات ضعیف پیش��گیرانه توس��ط م��ردم و 
دستگاه های دولتی، وضعیت مطلوبی در سلامت 
دهان و دندان، بویژه در افراد بالای 20 سال نداریم. 
وی افزود: در س��نین بالای ۴۵ سال، افراد حدود 
13 دندان کشیده شده یا خراب یا پر شده دارند 
که شاخص بسیار بدی است. از طرفی 18 تا 21 
درصد پرداختی از جیب مردم در حوزه س��لامت 

تنها به خدمات دندانپزشکی اختصاص پیدا کرده 
که نس��بت به نقش این ارگان در سلامت، هزینه 
بالایی است. حریرچی نبود اقدامات پیشگیرانه را 
علت ضروری ب��ودن ارائه خدمات درمانی در این 
مقطع دانست و ادامه داد: پیشگیری از بیماری های 
دهان و دندان در کودکان از 
طری��ق فیش��ور س��یلندر، 
وارنی��ش فلوراید و درمان در 
مراحل اولیه انجام می ش��ود. 
از طرفی افزایش ارائه خدمات 
با قیمت مناسب که قسمتی 
از آن با تصویب تعرفه و تحت پوش��ش بیمه قرار 
گرفتن حاصل شد. همچنین افراد در معرض خطر 
بیش��تر را در مراکز بهداشتی تحت پوشش قرار 
دادیم. وی تصریح کرد: بسته جدیدی نیز که اخیرا 
به تصویب رس��یده و تا چند ماه آینده عملیاتی 
می شود، شبانه روزی شدن خدمات دندانپزشکی 
در بخش دولتی و خصوصی اس��ت. امیدواریم از 

شرمندگی این وضعیت کنونی خارج شویم.

گ�روه اجتماع�ی: »بی��ش از 9۵ 
درصد از پرونده جرائم خش��ن و 
99 درصد از پرونده قتل ها منتج به کش��ف ش��ده 
اس��ت.« به گزارش میزان، س��ردار حسین اشتری 
فرمانده نیروی انتظامی در حاشیه دومین نشست 

تخصص��ی رؤس��ای پلی��س 
اس��تان های سراس��ر  آگاهی 
با گرامیداشت سالروز  کشور، 
»9 دی« اظه��ار ک��رد: 9 دی 
نماد بصی��رت، ولایتمداری و 
تجدید میث��اق دوباره مردم با 

رهبر انقلاب است.  وی با بیان اینکه میزان سرقت ها 
در 6 ماه نخست امسال در مقایسه با مدت مشابه در 
سال گذشته ۴/۵ درصد کاهش داشته است، گفت: 
در حوزه افزایش کش��فیات نیز توفیقاتی داشته ایم 
که این میزان با رش��د 8درصدی همراه بوده است. 
عالی ترین مقام انتظامی کشور با بیان اینکه ارتقای 
آگاهس��ازی مردمی، تعیین س��هم دس��تگاه ها و 
همچنین مشارکت آنان در فرهنگ سازی در کاهش 

جرم سرقت تأثیر داش��ته است، افزود: البته با عزم 
جدی مبارزه با س��رقت را دنبال می کنیم. س��ردار 
اش��تری خاطرنش��ان کرد، برخورد جدی با جرائم 
خش��ن اعم از سرقت مسلحانه و تجاوز به عنف نیز 
از اولویت های ما بوده و در این زمینه نیز بیش از 9۵ 
درص��د از پرونده های مربوط 
به جرائم خش��ن کشف شده 
است.  فرمانده نیروی انتظامی 
در پاس��خ به این پرسش که 
خودروهای��ی ک��ه در مقابل 
سرقت، امنیت کمتری دارند 
را معرفی کنید، گفته اس��ت: »بتازگی مکاتبه ای با 
شرکت های بزرگ خودروسازی درباره ارتقای ایمنی 
خودروها صورت گرفته اس��ت و اگ��ر اقدامات لازم 
صورت نگیرد پلیس به شکلی ورود پیدا می کند تا 
مانع تولید یا توقف پلاک گذاری خودروهای ناایمن 
در مقابل س��رقت  ش��ویم.« وی تأکید کرد: پلیس 
اخطار لازم را درباره ایمنی خودروها به شرکت های 

خودروسازی داده است.

چهره روزسلامت

سرنوشت  یوزپلنگ ایرانی چه می شود؟

تیرخلاص به یوز در خشاب »دولت محیط زیست«
  ابتکار بر سر آزمون صداقت است

محیط زیست


